
PROTOKÓŁ   Nr  XV / 2016 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia  07   stycznia  2016 r. 
 

 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności Zał. Nr 2. 
oraz  
Wójt Gminy Wijewo – Pan Mieczysław  Drożdżyński 
Skarbnik Gminy – Pan Krzysztof Słomianny 
 
Porządek  posiedzenia: 
    
   1. Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje radnych. 
   4. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
   5.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
        1. uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 2016 – 2027, 

2. budżetu gminy na 2016 rok. 
                1/  Odczytanie projektu uchwały, 
                2/  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
                3/   stanowisko Wójta do opinii RIO, 
                4/   odczytanie opinii Komisji Stałych Rady, 
                5/   przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii Komisji, 
                6/   odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem Sesji  
                      a nie uwzględnionych  w projekcie uchwały budżetowej, 
                7/   przedstawienie  autopoprawek  Wójta, 
                8/   dyskusja nad projektem budżetu, 
                9/   głosowanie wniesionych autopoprawek, 
              10/   głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady  nie uwzględnionych przez      
                      Wójta w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków, 
              11/   głosowanie uchwały, 
           3. Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na terenie gminy Wijewo  
                na lata 2016-2020.  
           4.  dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania  
                ścieków na terenie Gminy Wijewo. 
       6.   Zapytania i wolne wnioski. 
       7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
       8.  Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom XV Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 
Kasperski. Powitał obecnych na sali radnych, sołtysów, Wójta Gminy oraz pozostałych  
zaproszonych gości. Przedstawił proponowany porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 
wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XIV Sesji Rady Gminy Wijewo odzwierciedla 
przebieg  posiedzenia. Nikt z radnych, mając możliwość zapoznania się z jego treścią nie wniósł 
uwag. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej 
propozycji nie wniesiono uwag. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 



Ad. pkt. 3 
 
Przewodniczący Rady Pan Stanisław Kasperski – zwrócił się  z zapytaniem na jakim etapie jest 
sprawa planu zagospodarowania Miastka, czy sprawa sądowa została zakończona i z jakim 
efektem. 
 
Ad. pkt.  4 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta oraz  Urzędy Gminy w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt :  
poinformował, że: 
15.12 – uczestniczyłem w sesji ZMWiKW we Wschowie gdzie dyskutowano nad budżetem oraz 
przedstawiono plany w zakresie rozbudowy kanalizacji i wodociągów. 
    - wieczorem spotkałem się z mieszkańcami ul. Niwka w sprawie lokalizacji przystanku 
autobusowego. Ostatecznie zdecydowano, że najbardziej bezpieczna lokalizacja to Koźli Rynek. 
Możliwości techniczne tej lokalizacji ma sprawdzić kierowca autobusu. 
16.12 – zostałem zaproszony na spotkanie wigilijne służb mundurowych w Lesznie, 
18.12  - na comiesięcznym spotkaniu gmina Wijewo gościła Wójtów, Burmistrzów i Prezydenta 
miasta Leszna oraz  Dyrektora Departamentu Zarządu Dróg i Autostrad w Warszawie. Tematem 
naczelnym była budowa drogi ekspresowej S-5, 
    -  odbył się Zarząd Gminny ZOSP w Wijewie, 
    -  na kolejnym posiedzeniu KZGRL w Lesznie omówiono sprawę umorzenia zaległości dla gminy 
Osieczna powstałych w wyniku zmiany ustawy o odprowadzaniu ścieków, 
21.12 – we Włoszakowicach odbyło się spotkanie władz gmin: Włoszakowice, Śmigiel, Kościan, 
Leszna i Wijewa w sprawie budowy drogi łączącej  303  z S-5 w Nietążkowie. 
28.12 – wspólnie z Przewodniczącym RG uczestniczyliśmy w uroczystym otwarciu oddziału 
położniczego w Lesznie. 
 
Ad. pkt.  5  
 
1/  projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 
2016 – 2029 przedstawił Skarbnik Gminy Pan Krzysztof Słomianny zapoznał zebranych ze 
szczegółowym uzasadnieniem  do niniejszego projektu. 
W imieniu Wójta zwrócił się o przyjęcie przedstawionej Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Przewodniczący Obrad Pan Stanisław Kasperski – zwrócił uwagę na plan sprzedaży  budynków po  
Szkołach  Zaborówcu i Potrzebowie na 2017 rok. Poinformował, że  skarbnik nie widzi przeszkód 
aby sprzedaż odbyła się wcześniej. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XV/76/2016 w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Wijewo na lata 2016 – 2029 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 4. 
 
2/  projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2016 rok.  
     1) projekt uchwały przedstawił  Skarbnik Gminy Pan Krzysztof Słomianny. Projekt uchwały wraz 
z przedstawionymi objaśnieniami został przesłany do RIO, która projekt zaopiniowała pozytywnie. 
 
     2)  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
Opinie RIO w Poznaniu do projektu budżetu gminy Wijewo na 2015 rok przedstawił Wójt Gminy Pan 
Mieczysław Drożdżyński. 
Opinia stanowi zał. Nr 5 
 
    3) stanowisko Wójta do opinii RIO,  
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński -  opinia RIO informuje nas wyczerpująco o stanie budżetu 
gminy. Uchwalenie budżetu w 2015 roku było niemożliwe ze względu na uzyskane wskaźniki za III 
kwartały 2015 roku. Błędny zapis dotyczący opłaty środowiskowej został ujęty w autopoprawkach    
i wprowadzony  do budżetu podobnie jak inne uwagi RIO. 
Opinia  stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
 
 



    4)  odczytanie opinii Komisji Stałych Rady 
W imieniu komisji stałych Rady Gminy opinie odczytał przewodniczący Komisji Budżetowo Socjalnej 
Radny Pan Radosław Zamiatała.  
Stanowią załącznik do protokołu Nr 7 
 
   5)  przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii Komisji, 
Ze względu na brak wniosków zgłoszonych przez komisje stałe przewodniczący obrad stwierdził, że 
punkt porządku zostanie pominięty. 
 
   6) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji a nie uwzględnionych  
w projekcie uchwały budżetowej, 
Przewodniczący rady stwierdził, że do rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne wnioski dotyczące 
projektu budżetu  wobec czego należy ten punkt pominąć. 
 
Przewodniczący obrad zarządził 10 min przerwy. 
Po przerwie przystąpiono do realizacji kolejnych punktów porządku obrad. 
 
     7)  przedstawienie  autopoprawek Wójta, 
Autopoprawki do uchwały budżetowej przedstawił Skarbnik Pan Krzysztof Słomianny autopoprawki 
wynikają z uwag RIO oraz z projektu „wsparcie systemu ratownictwa  chemiczno-ekologicznego”. 
Szczegółowe przedstawienie autopoprawek stanowi uzasadnienie do projektu uchwały.  
Zgłoszone autopoprawki stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 
 
     8)  dyskusja nad projektem budżetu 
Radny Pan Stanisław Kasperski – plan dochodów ustalono na kwotę 13 238 392 zł. co stanowi 
ostrożne planowanie w porównaniu z kwotami roku ubiegłego co w obecnej sytuacji przy zmianie 
Wójta jest zrozumiałe. 
 
     9)  głosowanie wniesionych autopoprawek 
Przewodniczący zarządził głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Wójta w jednym 
głosowaniu. Po uzyskaniu zgody rady o głosowanie całość zgłoszonych poprawek przeprowadził 
głosowanie. 
Do zgłoszonych poprawek radni nie wnieśli uwag, autopoprawki przyjęte zostały jednogłośnie 
 
   10) głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady nie uwzględnionych przez Wójta  
w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. Komisje nie zgłosiły wniosków wobec 
czego punkt został pominięty. 
 
    11) głosowanie uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy po zakończeniu procedury uchwalenia budżetu poprzez 
przegłosowanie zmian i poprawek do projektu budżetu zarządził głosowanie ostatecznej wersji 
projektu uchwały w sprawie budżetu na 2016 rok. 
Do treści projektu zebrani nie wnieśli uwag i poprawek.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XV/77/2016 w sprawie budżetu gminy na 2016 rok podjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 9 
 
3/ projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na terenie gminy 
Wijewo na lata 2016-2020.  
Inspektor UG Pani Dorota Mitrus –  wyjaśniła, że program przeciwdziałania narkomani od tego roku  
będzie funkcjonował oddzielnie. Głównym założeniem tego programu jest pomoc dzieciom, 
młodzieży i rodzinom w pokonywaniu problemu uzależnień w zakresie psychospołecznej i prawnej, 
prowadzenie profilaktyki w szkołach. 
 Do treści projektu zebrani nie wnieśli uwag i poprawek.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XV/78/2016 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomani na terenie gminy Wijewo na lata 2016-2020 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 10 
 



 
4/  projekt uchwały w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo. 
Do treści projektu zebrani nie wnieśli uwag i poprawek.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XV/79/2016 w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług 
w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo podjęta została  
większością głosów w stosunku : za  - 12. przeciw  2, wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 11 
 
Ad. pkt.  6 
 
Radny Pan Radosław Zamiatała – zwrócił się z zapytaniem w sprawie: 
-utrzymania zimowego dróg, kto jest odpowiedzialny za odśnieżanie, 
- czy można zwiększyć oszczędności w zakresie poboru energii elektrycznej występując o zakup 
energii wspólnie z innymi jednostkami samorządu, 
Dyrektor Zespołu Szkół w Brennie Pani Dorota Wolniczak – zaprosiła wszystkich obecnych na 
1/ obchody Wielkiej Orkiestry Świątecznej pomocy, która będzie grała w zespole szkól w Brennie od  
godz. 14.oo. 
2/ zaapelowała o większe okazywanie  patriotyzmu poprzez wywieszanie flag narodowych z okazji 
świat państwowych, 
3/ obchody Rocznicy Powstanie Wielkopolskiego, które odbędą się 16 lutego br. Przedstawiła 
proponowany porządek obchodów, który będzie obejmował miejscowość Brenno dlatego 
zaapelował o złożenie kwiatów pod pomnikiem św. Józefa przez wybraną organizację. 
Sołtys Pani Barbara Wojciech – zadeklarowała, że przy pomniku św. Józefa kwiaty złożą sołtysi. 
Radna Pani Barbara Górna–Szulc – otrzymaliśmy plan imprez organizowanych w gminie Wijewo. 
Złożyła wniosek aby sprawozdania finansowe organizacji korzystających z funduszy gminnych były 
publikowane na stronie internetowej gminy, aby wszyscy mieszkańcy mogli się zapoznać z 
wydatkami. 
Dyrektor GOK Pani Agnieszka Jurgawka – zaprosiła wszystkich do uczestnictwa w Balu Wójta, 
który odbędzie się w dniu 06 lutego 2016 r. Zyska z balu będzie przeznaczony na potrzeby 
seniorów. 
Radna Pani Urszula Rimke – jaka jest sytuacja w sprawie budynku po szkole w Zaborówcu, czy 
nastąpiły zmiany, 
Radny Pan Henryk  Rygusik – czy została już rozstrzygnięta sprawa rozbiórki niedokończonej 
budowy ośrodka zdrowia, 
 
Ad. pkt. 7 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zadane pytania: 
1/ w sprawie planu zagospodarowania Miastka wypowie się radca prawny. 
2/ budynek po szkole w Zaborówcu został odzyskamy. Lokatorzy wymeldowali się, oddali klucze, 
budynek jest w naszym posiadaniu. 
Radca prawny Pan Jan Raupis wyjaśnił sprawę planu zagospodarowania Miastka. Sprawa jest 
w postępowaniu sądowym, przeszła przez wszystkie instancje sadowe. Sprawą zajmował się 
Wojewódzki Sad Administracyjny, który oddalił skargę Pani B. Pokorny. Wniesiony od tego wyroku 
wniosek kasacyjny do NSA uznał, że większość zarzutów jest bezpodstawna. Uznał jednak, że RG 
nie rozpatrzyła wszystkich uwag jakie zostały zgłoszone do planu i postanowił przekazać sprawę do 
ponownego rozpatrzenia przez Wojewódzki Sąd Administracyjny. Rozprawa się odbyła ale nie 
został wydany wyrok ponieważ P. Pokorny złożyła dodatkowy wniosek, który nie został nam 
przedłożony. Zostałem zobowiązany do ustosunkowania się do treści wniosku w ciągu 7 dni. 
Odpowiedz została przygotowana i zostanie dziś wysłana. Naszym zdaniem uwagi, które rzekomo 
RG nie rozpatrzyła dotyczyły prognozy środowiskowej i finansowej a rada rozpatruje wnioski 
dotyczące planu. Jaki będzie wyrok trudno powiedzieć. Musimy czekać na wyznaczenie terminu 
kolejnej rozprawy. 
3/ Wójt poinformował, że od Nowego Roku dokonaliśmy reorganizacji urzędu. Został utworzony 
nowy referat „Rozwoju Gminy” – kierownikiem tego referatu został Pan Leszek Józefczak który 
będzie zajmował się pozyskiwaniem środków zewnętrznych, przetargami, zamówieniami 
publicznymi. 



4/ zostały podjęte działania w sprawie uzyskania zezwolenia na rozbiórkę ośrodka zdrowia. 
Zapytania o koszt rozbiórki zostały wysłane do potencjalnych wykonawców. Usługa jest zamawiana 
wraz z rozkruszeniem i pozostawieniem gruzu na potrzeby gminy. 
5/ uważam, że współpraca z sąsiednimi samorządami w sprawie pozyskania tańszej energię jest 
możliwa. Obecnie mamy podpisana korzystna umowę gdzie oszczędności sięgają ok. 30 %. 
Korzystną umowę podpisaliśmy również na oświetlenie ulic, taka sama jak sąsiednie gminy. 
6/ uważam, że publikacja sprawozdań finansowych jednostek finansowanych przez gminę jest 
możliwa i wskazana. Należy sprawdzić co na ten temat mówią przepisy. 
7/ Za odśnieżanie dróg powiatowych odpowiada powiat. Odcinek od Włoszakowic do Wijewa jest 
w 4 grupie odśnieżania, gdzie przysługuje tylko posypywanie odcinków niebezpiecznych. 
 Za utrzymanie dróg gminnych odpowiada gmina. 
Radna Powiatu Pani Genowefa Zielnica – wyjaśniła, że pierwszeństwo w posypywaniu mają 
zakręty, przystanki i wzniesienia.  
Poinformowała o przeniesieniu powiatowej poradni psychologiczno-pedagogicznej została 
przeniesiona do Rydzyny. 
W kilku gminach naszego powiatu przyjmują bezpłatnie  prawnicy. Bezpłatne porady będą 
udzielane w określonych dziedzinach. 
Wójt – na portalu gminnym jest informacja dotycząca dokładnych godzin  przyjmowania przez 
prawników. 
Przewodniczący RG poinformował o planowanych posiedzeniach w  miesiącu styczniu. 
 
Ad. pkt.  8 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XV sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

                                                              Przewodniczący 
                                                           Rady Gminy Wijewo 

           
                                                                Stanisław  Kasperski 

 
 
 
 
 


